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PROTOKÓŁ NR XII/2015 

z XII sesji Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim V kadencji 

z dnia  25 listopada 2015 r. 

Rozpoczęcie: 9.00    Zakończenie:  10.30 

 

Obrady rozpoczęto od wysłuchania Hymnu Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady otworzył obrady XII sesji Rady Powiatu V kadencji. Na 

podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 12 radnych (zał. do protokołu). Nieobecni: 

Pan Marcin Białkowski, Pan Henryk Kuczma, Pan Zbigniew Bojkowski. 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, wnosi do porządku obrad o: 

- wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego programu 

współpracy Powiatu Nowodworskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2016 rok.”  (na wniosek  Komisji Samorządowo – Społecznej i Komisji Oświaty). 

- wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu określającego 

szczegółowe zasady przyznawania nagród za wysokie wyniki sportowe” (na wniosek Komisji 

Samorządowo – Społecznej). 

- wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości 

stanowiących własność Powiatu Nowodworskiego na rzecz Gminy Ostaszewo. 

9.05 – przybył Pan Henryk Kuczma. 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wprowadzeniem zmian: 

Głosowanie:13 za, 2 – nieobecnych (Pan Z. Bojkowski, Pan M. Białkowski). 

 

Następnie odczytał porządek obrad po zmianach i zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 13 za, 2 – nieobecnych  (Pan Z. Bojkowski, Pan M. Białkowski).             

 

Porządek został przyjęty.  

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z zapisami Statutu protokół został 

wyłożony do wglądu w biurze rady. Czy są uwagi? Nie wniesiono. 

Protokół został przyjęty.  
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3.Interpelacje i zapytania Radnych. 

Pan Andrzej Sobociński, Radny, podziękował Panu Andrzejowi Suszek, Dyrektorowi Zarządu Dróg 

Powiatowych w Nowym Dworze Gdańskim i Panu Lubomirowi Głowackiemu, za pomoc                             

w wyegzekwowaniu realizacji porozumienia z firmą Budimex. 

 

Pan Andrzej Sobociński, Radny, zgłosił interpelacje w sprawach:  

 

-   podpisania porozumienia dotyczącego drogi przekazanej Budimexowi do budowy „S7” w kierunku 

wsi Rakowiska, uregulowanie tej kwestii, w związku z budową mającą trwać 3 lata, ważne jest dla 

mieszkańców miejscowości. 

 

- zorganizowania spotkania z Urzędem Wojewódzkim jeszcze przed świętami np. w Jazowej, 

odnośnie wykupu gruntów niezabudowanych pod budowę „S7”. Kwestia gruntów zabudowanych 

została uregulowana i zapłacona przez GDDKiA, a grunty niezabudowane nie zostały wycenione. 

Termin wycen jest wciąż przekładany, pomimo, iż budowa trwa, a grunty zostały przekazane. Oby nie 

było takiej sytuacji, że droga „S7” zostanie wybudowana, a pieniądze za grunty nie zostały wypłacone. 

 

-  interwencji dotyczącej ograniczenia nośności na drodze Chlebowo – Kępki, w związku z 

prawdopodobnym skierowaniem ruchu drogowego przez Nowy Dwór Gdański, gdyż planowane jest 

zamknięcie drogi 22, pomiędzy Malborkiem a Elblągiem. 

 

Pan Lubomir Głowacki, Radny, wskazał, iż reprezentacja stanowiska wyegzekwowania realizacji 

porozumienia z firmą Budimex jest stanowiskiem całego Zarządu Powiatu. Bliskie nam są prace 

wykonywane na naszym terenie, więc będziemy słuchać mieszkańców i reagować na jakiekolwiek 

wątpliwości.  

 

Pan Andrzej Sobociński, Radny, poinformował, iż na sesji Rady Miejskiej w Nowym Dworze 

Gdańskim, dyrektor kontraktu firmy Budimex, Pan Kamil Czyżewski zaproponował, by powołać zespół, 

który zajmie się przeglądem co najmniej raz w tygodniu postępu prac firmy Budimex, w związku z 

budową „S7”. Pytanie kogo Zarząd Powiatu wytypuje do zespołu. 

 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady Powiatu, wskazał, iż inicjatywa powołania zespołu byłaby 

bardzo wskazana, ze względu na potrzebę bieżącego monitorowania zarówno stopnia zniszczeń dróg 

oraz postępu prac, jak również w zakresie realizacji zawartego porozumienia pomiędzy Zarządem 

Powiatu, a firmą Budimex oraz pomiędzy firmą Metrostav. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, odniósł się do dwóch poruszonych spraw. Zarząd 

Powiatu na sesji Rady Miejskiej w Nowym Dworze Gdańskim, reprezentować będzie Radny, członek 

Zarządu, który przedstawi wypracowane stanowisko. Natomiast sprawa powołania zespołu jest               

w trakcie tworzenia. Grupę reprezentować będzie Pan Stanisław Juszczyk i Pan Andrzej Sobociński, 
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gdzie zaangażowanie lokalnego Radnego w inwestycję budowy „S7” jest wskazane. Natomiast 

strategiczne rozwiązania będą podejmowane bezpośrednio na posiedzeniach zarządu. 

 

Pan Roman Pawłowski, Radny, zapytał czy tylko budowa na odcinku Jazowo – Nowy Dwór Gdański 

objęta jest troską. Należy również pamiętać o drugiej części inwestycji, która odbywa się na terenie 

gminy Stegna, gdzie uważam, że reprezentantami tego terenu są Wicestarosta i Starosta. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż sprawa reprezentacji wynika z racji 

etatu posiadanego w starostwie. Starosta poinformował o realizacji inwestycji na drugim odcinku, który 

znacząco  różni się od inwestycji na terenie Jazowa, która realizowana jest w znacznym oddaleniu od 

drogi nr „7”. Występują inne uwarunkowania przeprowadzenia inwestycji, a wykonawcy muszą 

dojeżdżać dłuższymi odcinkami dróg. Natomiast na odcinku Koszwały – Nowy Dwór Gdański 

realizacja inwestycji przebiegać będzie równolegle, blisko drogi nr „7”. Na chwilę obecną brak jest 

kontaktu z firmą Metrostav. Inwestor wchodząc na plac budowy będzie zobowiązany do posiadania 

określonych uzgodnień. Ze względu na brak formalnego kontaktu  z firmą, wystosowane zostało pismo 

do GDDKiA, do Pana R. Marszałka o brak dopełnienia zobowiązania w zakresie zorganizowania 

spotkania z firmą Metrostav. W związku z odezwem firmy, w piątek odbyć ma się spotkanie z 

Metrostavem, na którym wskażemy problemy. Na powyższe spotkanie zaproszeni zostaną również 

Wójt Gminy Stegny, Ostaszewa i Burmistrz Nowego Dworu Gdańskiego. Starosta przedstawił 

prawdopodobny przebieg inwestycji. Starosta poinformował, iż przeprowadzone zostały rozmowy z 

Komendantem Powiatowym Policji w Nowym Dworze Gdańskim, by policja nie dopuszczała do 

dewastowania dróg powiatowych. Przyznając środki policji na kolejny radiowóz, liczymy na 

zwiększenie aktywności. Uważam, że firma Metrostav przeprowadzać będzie budowę w oparciu o 

aktualną drogę nr „7”. Starosta poinformował, iż została poruszona również sprawa dotycząca 

zwiększenia ilości „korków”            w związku z pracami budowlanymi na Mierzei w okresie letnim. 

Zobligowano GDDKiA do podjęcia działania zmierzających do utworzenia objazdów, które nie 

spowodują zablokowania Mierzei.  

 

Pan Andrzej Sobociński, Radny, zaznaczył, iż jednym z elementów przetargowych GDDKiA jest 

porozumienie z zarządcą drogi, wobec powyższego porozumienie, które firma Budimex podpisała z 

Zarządem Powiatu, zobowiązana była również przedstawić do GDDKiA. Nie rozumiem firmy 

Metrostav, która nie miałby podpisać umowy z GDDKiA, jest to niedopuszczalne. Chciałbym uczulić 

policję w sprawie podwykonawców firmy Budimex, by nie zastawiali wjazdów samochodami 

ciężarowymi. Odnośnie sprawy powołania zespołu, dyrektor kontraktu Pan Czyżewski zaproponował, 

by zespół składający się z kilku osób, przedstawiał raz w tygodniu Zarządowi Powiatu notatkę z 

objazdów. Burmistrz Nowego Dworu Gdańskiego zaproponował, by w skład zespołu wszedł również 

przedstawiciel gminy. Firma Budimex wyraziła wolę powołania zespołu, gdyż jest dużo spraw 

niejasnych, a budowa trwać będzie trzy lata. 
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Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, poparł inicjatywę, by w skład zespołu wszedł 

przedstawiciel gminy Nowy Dwór Gdański. 

 

Pan Janusz Charliński, Wiceprzewodniczący Rady, zgłosił interpelacją w sprawie przygotowania 

się i zorganizowania spotkania, dotyczącego zagadnień związanych ze służbą zdrowia (brak karetek, 

lekarzy). 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, zwrócił również uwagę, iż na powyższym spotkaniu 

powinien zostać poruszony temat braku utrzymania standardów dojazdu karetek na terenie powiatu 

nowodworskiego. Na podobnym stanowisku stoi komisja bezpieczeństwa. 

 

9.30 - wyszedł Pan Andrzej Sobociński. 

4.Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1 uchwalenia „Rocznego programu współpracy Powiatu Nowodworskiego z 

organizacjami pozarządowymi  oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2016 

rok. (zał. do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski odczytał projekt uchwały i przedstawił 

uzasadnienie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross, wniósł o weryfikację błędu technicznego                  

w pkt VIII Rocznego programu współpracy, zmiana numeracji punktu 3 i 4, na punkt 2 i 3. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał, o stanowiska Komisji. 

 

Komisje wyraziły swoje stanowiska.  

 

Głosowanie: 12 za, (1 nie brał udziału w głosowaniu – A. Sobociński, 2 nieobecnych –                

Z. Bojkowski, M. Białkowski, ) 

Uchwała została podjęta.  

4.2 uchwalenia „Regulaminu określającego szczegółowe zasady przyznawania nagród 

za wysokie wyniki sportowe”. zał. do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
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Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski odczytał projekt uchwały i przedstawił 

uzasadnienie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał o uwagi.  

 

Pani Iwona Tyburska, Radna, zapytała, czy zgodnie z ustawą o sporcie we wskazanym 

projekcie uchwały, przyznanie nagrody następuje w drodze decyzji administracyjnej. 

 

Pan Lech Kraśniański, Radca Prawny, poinformował, iż uchwała została wcześniej 

przedstawiona Wojewodzie, gdzie organ nadzoru stwierdził, że mamy do czynienia z decyzją 

administracyjną. W innych województwach wskazany projekt uchwały nie dotyczy decyzji 

administracyjnej. Decyzja administracyjna wymagana jest przez organ nadzoru 

Województwa Pomorskiego i Województwa Lubelskiego, wobec powyższego w uchwale 

powinien być również zapis dotyczący  odwołania od decyzji, co zostało uczynione. 

 

10.00 – przybył Pan Z. Bojkowski. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał, o stanowiska Komisji. 

 

Komisje wyraziły swoje stanowiska.  

 

Głosowanie: 13 za, (1 nie brał udziału w głosowaniu – A. Sobociński, 1 nieobecny – M. 

Białkowski) 

Uchwała została podjęta.  

 

4.3 zmiany uchwały budżetowej na 2015 r. (zał. do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski zobligował Skarbnika Powiatu do omówienia 

projektu uchwały. 

 

Pani Małgorzata Tkaczyk, Skarbnik Powiatu, odczytała projekt uchwały i przedstawiła 

uzasadnienie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał o uwagi.  
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Pan Roman Pawłowski, Radny, zapytał czy punkty nieodpłatnej obsługi prawnej będą 

refundowane. 

 

Pani Małgorzata Tkaczyk, Skarbnik Powiatu, wyjaśniła, iż koszty wyposażenia punktów 

pomocy prawnej ponoszone są z własnych środków powiatu, natomiast w 2016 roku wpłynął 

środki na wynagrodzenia i koszty utrzymania punktów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał, o stanowiska Komisji. 

 

Komisje wyraziły swoje stanowiska.  

 

9.50 – powrócił Pan Sobociński  

Głosowanie: 14 za,  1 nieobecny – Pan M. Białkowski. 

 

Uchwała została podjęta.  

 

4.4 nieodpłatnego przekazania nieruchomości stanowiących własność Powiatu 

Nowodworskiego na rzecz Gminy Ostaszewo. (zał. do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski odczytał projekt uchwały i przedstawił 

uzasadnienie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał, o stanowiska Komisji. 

Komisje wyraziły swoje stanowiska.  

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny (Pan M. Białkowski) 

Uchwała została podjęta.  

 

5.Sprawozdanie z przeprowadzonych kontroli przez Komisję Rewizyjną za I półrocze 

2015 r. (zał. do protokołu)      

Pan Roman Pawłowski, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, odczytał sprawozdanie. 

Informacja przyjęta. 
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6. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z kontroli dokonanej w zakresie „Kontrola 

przygotowania wybranej jednostki oświatowej do nowego roku szkolnego – Zespół 

Szkół Nr 2 w Nowym Dworze Gdańskim”.   (zał. do protokołu)      

 

Pan Roman Pawłowski, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, odczytał sprawozdanie. 

Informacja przyjęta. 

10.15 - Pan Janusz Charliński – opuścił obrady sesji. 

7. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu między sesjami. (zał. do protokołu). 

 

Informacja została przyjęta.  

 

8.  Wnioski i oświadczenia Radnych. 

Brak. 

 

9. Sprawy różne. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, poinformował, iż 9 grudnia br. planowane jest spotkanie 

z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego, Wojewódzkiego Urzędu Pracy, Agencją Rozwoju 

Pomorza i Instytutem badań nad gospodarką rynkową. Starosta przedstawił trzy obszary i związane z 

nimi problemy, dotyczące terenu powiatu nowodworskiego. Prośba do Radnych, jeśli mają sugestie, 

by je zgłaszać. Starosta poinformował o kontroli Najwyższej Izby Kontroli, odbywającej się obecnie w 

starostwie. W protokole między innymi odniesiono się do zapytania dlaczego Rada Powiatu nie 

przyznaje środków, pomimo zgłoszeń wniosków Dyrektora ZDP. Wobec powyższego należy 

tłumaczyć się z podjętej decyzji o nieprzyznaniu środków. Środki nie zostały przyznane, gdyż nie stać 

powiatu na realizację wszystkich inwestycji. NIK zarzuca niegospodarność, w związku z dokumentami 

tworzonymi na drogi, które zostały niewykorzystane. Starosta wyjaśnił, że w momencie ubiegania się o 

dofinansowanie na realizację inwestycji powiat otrzymuje określoną punktację, w związku z wymogami 

programów unijnych, które należy spełnić ubiegając się o dofinansowanie.  

 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady, zapytał się o dokładny termin i godzinę debaty oraz czy 

Radni otrzymają pisemne zaproszenia. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż debata odbędzie się 9 grudnia br. o 

godz. 9.00 oraz potwierdził odnośnie przesłania zaproszeń dla Radnych. 

 

Pan Andrzej Sobociński, Radny, zapytał, czy jest to spotkanie otwarte. 
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Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż Radni otrzymają zaproszenia, najpierw jednak 

należałoby się przygotować do debaty, przesyłając do Marszałka wskazane problemy, by można było przedstawić 

je w dalszym kręgu. Jeśli chodzi o debatę ogólną, to jak najbardziej wszystkich zapraszam.  

 

Pan Andrzej Sobociński, Radny, poprosił, by na spotkaniu poruszony został temat rolnictwa i jego problemów. 

Opracowany został katalog dobrych praktyk na rzekach śródlądowych i kanałach podstawowych. Powyższy 

katalog ma zostać wprowadzony dla Zarządów Melioracji, a opracowany został przez dziewięciu ekologów. 

Wyraziliśmy zaniepokojenie, że katalog opracowany został tylko przez ekologów, gdyż z katalogu wynika, że 

kanał ma być meliorowany tylko cząstkowo, co w praktyce oznacza, że Zarząd Melioracji nie musi wydatkować 

środków, nie może działać. W porozumieniu z Zarządem Melioracji wystosowano pisma. Odbyło się spotkanie 

konsultacyjne dotyczące opracowania katalogu dobrych praktyk, jednak nikt praktycznie o powyższym spotkaniu 

nie był poinformowany. Radny Sobociński prosi o zapoznanie się z katalogiem dobrych praktyk na rzekach 

śródlądowych i kanałach podstawowych, opiniując go negatywnie, gdyż jest  on nie do przyjęcia na Żuławach. 

Najważniejsze jest bezpieczeństwo, a wprowadzenie powyższego katalogu jest zagrożeniem. Jest to temat 

bardzo ważny dla Żuław. Kanały powinny być czyszczone od początku do końca w całości, gdyż brak tego grozi 

zalaniem. 

 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady, dodał, iż chodzi o kanały, które muszą być czyszczone regularnie na 

Żuławach, ze względu na specyficzny teren, by napływ i odpływ wód pozostał niezakłócony. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, poinformował, odnośnie tematu nieczynnej linii pokolejowej na 

odcinku Nowy Dwór Gdański do Ostaszewa, który zakończył się  poprzez wydaną decyzję Konserwatora 

Zabytków o likwidacji odcinka. 

 

Starosta poinformował również w sprawie Junoszyna, gdzie możliwa będzie jego sprzedaż. Sprawą 

zainteresowało się Stowarzyszenie Rybaków Polskich, którzy szukają lokalizacji dla utworzenia centrum 

szkoleniowego. Zainteresowani byliby odkupieniem z programu RYBY nieruchomości bądź na ul. Bałtyckiej, bądź 

w Junoszynie. 

 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady, poinformował, iż do Rady Powiatu wpłynęło pismo 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Pomorskiego dotyczące przekazania uchwały                          Nr 

155/XIV/15 Sejmiku Województwa Pomorskiego, podjętej w dniu 19 października 2015 r. w sprawie inicjatywy 

utworzenia województwa koszalińskiego/środkowopomorskiego. 

10. Zakończenie obrad Sesji. 

Pan Jacek Gross Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim. 

 

Protokołowała: R. Kamińska 


